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Han      - 

  

  i Fredensborg Kommune             

                                           Referat af møde nr. 2 

                                           i Lokalbestyrelsen 

                                       Tirsdag den 3. Maj 2022. 

 
Deltagere:    Erik Daugaard Jensen, Astrid Lyngsø, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, 

                     Michael  Huusom, Henrik Nielsen, Allan Frank-Nielsen, Louise Mehnke, 

                     Ulla Arnold, Niels Søndergård, Jørgen Simonsen, 

                     Vivien Middelboe, Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen. 

Ikke tilstede  Knud B. Pedersen, Bent Kallemose, Niels Mehnke, Leif Lau. 

 

Ingrid D. bød velkommen til dagens bestyrelsesmøde. Erik var på vej hjem fra USA. Han 

ankom til mødet lidt senere. 

Ældre Sagen Fredensborg havde på mødedagen 7916 medlemmer og 393 frivillige. 

 

Ad 1. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Ingrid henviste til den udsendte dagsorden og spurgte, om der var nogen bemærkninger 

til referat fra møde nr. 1 den 5. april. 

Det var der ikke, hvorfor referatet blev godkendt. 

 

Ad 2. Social-humanitære område – Ingrid P. 

Ingrid henviste til 

- den Social-Humanitære Temadag ”Livtag med døden og de mange tabuer” den 18.maj. 

Invitation er udsendt til alle indenfor det sociale område. 

- Derefter refererede hun til den tidligere omtalte fødselsdag i Søndags cafèen den 8. maj 

i Humlebæk. Hun opfordrede til, at så mange som muligt vil møde op. Finn Kamper 

Jørgensen kommer og spiller – og der serveres kaffe og kage. 

- Ingrid nævnte derefter, at der til ”Spis sammen” arrangementet på Skovgården i 

Humlebæk havde været 40 deltagere. Der blev serveret god mad og stemningen var fin. 

I forbindelse med dette punkt blev spørgsmålet rejst, om ”frivillige” skulle betale for 

deltagelse.  

Spørgsmålet var principielt og gav anledning til nogen debat. 

Resultatet blev, at lokalbestyrelsen vedtog, at ”frivillige” til lejlighedsvise arrangementer 

– såsom ”Spis sammen”, koncerter o.l. – ikke skal betale, hvorimod alle deltagere i 

Dameværelset og Herreværelset skal betale. 

Under dette punkt nævnte Ingrid D., at der til «Spis sammen» arrangementet i 

«Madkollektivet» Fredensborg  havde været 38 deltagere – 2 afbud på grund af sygdom. 

Michael supplerede med at oplyse, at ”Spis sammen ” på Egedal havde haft et lignende 

antal deltagere. 

- Ingrid P. nævnte herefter, at der er Forårsmøde for frivillige indenfor  

Social-Humanitært område den 10. juni. Mødet finder sted i Byens Hus Egedal. 

I forbindelse med mødet vil der blive holdt foredrag over emnet ”Hold hjernen frisk”. 
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Ad Pkt. 3: Motion. – Erik. 

I Knud`s fravær nævnte Erik, at spørgsmålet om lokale på Karsemosegård og emnet 

”Danmark i bevægelse” måtte vente til næste bestyrelsesmøde, hvor Knud forventes at 

være tilbage. 

Michael nævnte, at der til vandgymnastik i Hørsholm er tilmeldt 4 hold a 8 personer til 

næste sæson. 

 

Ad 4. Kreativitet – Ulla. 

Ulla orienterede om, at hun nu havde været på besøg hos de forskellige grupper, hvor alt 

vedr. kreative materialer var blevet drøftet – herunder tilskud til indkøb af bl.a. garn. 

Ulla nævnte, at der tilsyneladende er et problem på Græstedgård for betaling for kaffe til 

aktørerne.  

Problemet havde tidligere været drøftet i bestyrelsen, som havde besluttet, at kaffe til 

aktørerne er gratis. Dette gælder også de kreative deltagere. 

 

Ad 5. Kultur, spil og sprog  - Vivien. 

Vivien nævnte, at der er aftalt møde med de aktivitets ansvarlige den 10. juni kl. 13.  

Hun orienterede herefter om skak cafèen på Nivå Bibliotek. 

Vivien ønskede at rejse spørgsmålet om deltagelse i de forskellige aktiviteter – hvem har 

første ret til deltagelse o.s.v. 

Lokalbestyrelsen drøftede spørgsmålet og fastslog, at deltagere i sidste sæson har første 

ret til deltagelse – derefter fri tilmelding. 

 

 Ad 6. IT – Erik 

På det seneste lokalbestyrelsesmøde blev det vedtaget at anvende 

bestyrelsesmedlemmernes private e-mail adresser. Som en konsekvens heraf sletter Allan 

alle e-mail adresse med ”navn@fredensborg-aeldresag.dk”. 

- Erik nævnte, at der er møde om IT-kriminalitet samme dag på Rådhuset. 

- Det nye MitID volder stadig problemer for mange mennesker – ikke mindst ældre. 

På Græstedgård bliver 10 – 15 medlemmer hjulpet i gang hver onsdag af vore IT-

supportere. 

 

Ad 7. Rejser – rejsegruppen.  Ingrid D. 

Ingrid D. nævnte, at rejsegruppen fortsat forhandler med ”Vitus Rejser” om programmet 

for resten af 2022. Der er imidlertid problemer med krav om anvendelse af ”mundbind” 

på mange af vore destinationer. 

Rejsegruppen koncentrerer sig derfor om at arrangere rejser i de nære områder f.eks. 

Skandinavien. 

Imidlertid ændres kravene hele tiden, hvorfor gruppen fortsat er opmærksom på 

mulighederne. 

 

Ad 8. Arrangementsgruppen – Bent (ikke tilstede) 

Bent var på tur til Ærø med en række Ældre Sagens medlemmer. 
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Fra turen melder Bent på mail, ”at turen til Ærø tegner til at blive en stor succes. Mange 

har allerede rost turen som værende super. Rejselederen fra Vikingbus og de lokale 

guider får megen ros. 

En af deltagerne blev dårlig inden en rundtur på øen. Den pågældende blev senere 

dårligere og blev fløjet til Odense Sygehus til observation for blodprop. Medlemmet blev 

senere samme dag udskrevet fra hospitalet, hvor vedkommende blev afhentet af et familie 

medlem og kørt hjem til Kokkedal.” 

 

Ad 9. Formandsskabet – Erik. 

Erik forelagde forslag fra Veteranklubben Fredensborg Golfklub om at Ældre Sagen skal 

være sponsor med et beløb. Veteranklubben har 170 medlemmer. 

Efter en kort drøftelse besluttede Lokalbestyrelsen at takke nej, idet emnet ligger udenfor 

Ældre Sagens virke. 

- I sidste måned blev der gennemført et møde på Mergeltoften vedr. høreapparater til 

nuværende og kommende brugere. Emnet var relevant og mødet havde deltagelse af 

omkring 40 personer, Kirsten Vedum har ansøgt om kr. 3.000 til dækning af 

omkostninger til en foredragsholder til et arrangement i efteråret, orienteret mod 

kommende høreapparatbrugere og pårørende. Lokalbestyrelsen godkendte 

ansøgningen. 

- Ældre Sagen har en række konsulenter, der hver har ansvaret for et eller flere 

distrikter. Konsulenten for vort område – Lise Høst – kommer på besøg hos os den 6. 

september. 

Erik nævnte under dette punkt Ældre Sagens kursus for nye formænd. Kurset finder 

sted i Ældre Sagen i Snorresgade den 18.5 og 19.5. 

Erik tilføjede under dette punkt muligheden for øvrige bestyrelsesmedlemmer at 

deltage i et to-dages kurus ”Styrk Lokalbestyrelsen”. Henvisning til Ældre Sagens 

Kursuskatalog 2022. 

- Erik omtalte herefter Galla Støtte Showet ”Mænd og Kræft”, der finder sted på Det 

Kgl. Teater den 27. maj. 

- Fredensborg Kommune har fået ny kommunaldirektør. Der er afskedsreception for 

Kim Herlev Jørgensen , der stopper den 14. maj, fra kl. 14-16. Det blev vedtaget, at 

Jørgen Simonsen deltager på Ældre Sagens vegne. 

- Hjerteforeningen  holder kursus den 11. maj under titlen GIV LIV for onsdagsholdet i 

gymnastik i bevægelseslokalerne ved Egedalshallen. Aktiviteten er en social-

humanitær aktivitet, som også er relevant bredt for Ældre Sagen.  

      Ingrid D. oplyste, at Ældre Sagen arrangerer HJERTE STOP kurser sammen med  

      Hjerteforeningen i Fredensborg. Der skal aftales tid og sted samt hvem der er  

      ansvarlig for planlægning og gennemførelse. Meget relevante grupper er  

      gymnastikholdene. Men det er relevant for alle hold. Men vi kan ikke forvente, at  

      instruktøren kan afsætte ubegrænset tid til at besøge alle hold. 

      Aktiviteten omtales i vort Nyhedsbrev og i vore lokale annoncer. Der skal nedsættes  

      en gruppe med ansvar for denne aktivitet. 
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Ad 10. Kassereren – Henrik. 

Henrik oplyste, at foreningens økonomi fortsat er god. Der mangler at blive faktureret 

kr.90.000 for annoncer til det seneste medlemsblad. Aktiviteten er i gang. 

Foreningens bankskifte fra Nordea til Danske Bank er nu næsten tilendebragt. Et par 

underskrifter mangler. 

I forbindelse med bankskiftet skal der rettes bank kontonummer. Information til Niels 

Mehnke.  

 

På spørgsmålet om status på ”Arven” oplyste Vivien, at der indtil nu ikke er sket noget. 

Svar fra Nevøen mangler fortsat. 

Lokalbestyrelsen har nedsat en gruppe vedr. dette. Gruppen består af Ingrid D, 

 Erik, Henrik og Vivien. Gruppen holder møde den 31.maj. 

 

Ad 11. Sekretariatet – Allan. 

Allan henviste indledningsvis til ny udgave af Brugervejledningen, hvor han udsender 

rettelsessider pr. aktivitetsområde. Nu kun med bestyrelsesmedlemmernes private e-

mailadresser. 

Allan bad herefter alle de bestyrelses ansvarlige om at gennemgå lokaletildelingen -både 

sted og tid. 

Allan nævnte til slut, at alle frivilligroller er nu ok. 

 

Ad 12. Hjemmeside og Nyhedsbreve – Bjørn. 

Bjørn har foretaget opdatering af hjemmesiden. Lokalbestyrelsen blev opfordret til at 

gennemgå hjemmesidens indhold - og rapportere allerede gennemførte aktiviteter til 

Bjørn, som derefter sletter aktiviteterne. 

Bjørn nævnte, at han samme dag skulle til møde på Rådhuset vedr. kommunens 

nyhedsbrev. Der er kommet ny bemanding i kommunen på området. 

Bjørn nævnte også, at han skal til møde i Ældre Sagen, Snorresgade  den 27. maj vedr. 

Nyhedsbrevene.   

 

Ad 13.Medlemsbladet – Niels M. 

Intet at bemærke – ud over at deadline til næste blad er 1. juni. Niels efterlyser indlæg. 

 

Ad 14. ”Det Sker”- Leif L. 

Intet nyt. 

 

Ad 15. Orientering fra løbende møderækker. 

Det har været afholdt møde i Forebyggelses Rådet den 7.april. Mødet indeholdt bl.a. 

emner som ”faldteknik” og vanskelighederne med, at få mænd til at søge læge. Ulla og 

Jørgen deltog. 

Der er møde i ”Fællesværket” den 3.maj i Nivå. Ulla deltager. ”Fællesværket” er en slags 

græsrodsbevægelse, der drøfter fremtiden for Nivå. 

Jørgen deltager i møde i ”Frivilligdagen”. Mødet foregår i Rådhuskælderen. 
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Michael nævnte, at ÆSU aftaler møde med Camilla Arent, som er ny ældrechef i 

Fredensborg kommune. Ældre Sagen har følgende repræsentation i udvalget: Michael, 

formand, Ingrid P, Henrik, Agnes Castella og Jørgen. 

 

Ad 16. Lokal indflydelse  - Louise. 

Louise nævnte, at hun havde været i praktik på et af kommunens plejehjem. 

Hun omtalte ”sundhedsklynger”, som drøfter forhold på hospitaler, i almen praksis og i 

kommunerne. 

Hun nævnte også, at kommunens pensionist udflugter i 2022 finder sted  h.h.v. 23/8, 

25/8, 31/8 og 1/9. 

 

Ad 17. Seniorboliger - Louise. 

 Ingrid D oplyste, at vi har takket nej til engagement i PLUS Husene. 

 Der er møde i gruppen i dag kl.12. 

 

Ad 18. Seniorrådet  - Niels S. 

Niels oplyste, at Seniorrådet er i gang med at fastlægge aktiviteterne. Man har afgivet 

høringssvar til Kommunen vedr. budgettet. 

Niels nævnte, at Hillerød har oprettet en ny gruppe, som kunne være inspiration for 

Fredensborg. 

 

Ad 19: Diverse opsamlinger. 

- Affaldssortering  vedr. offentlige bygninger. Emnet venter til næste 

lokalbestyrelsesmøde. 

- GF forsikring holder foredrag  17. maj på Græstedgård. Allan deltager. 

- Influenza vaccinationerne i 2022 foregår i oktober. Datoerne kendes endnu ikke. 

Ældre Sagen deltager som hidtil. Jørgen er ansvarlig. Muligheden for anvendelse af 

Den Gl.Biograf i Fredensborg undersøges. 

- Home foredraget 10.maj aflyses. 

- Vivien ønskede på vegne af ”Blixen” gruppen at låne Ældre Sagens Grill. Erling har 

givet tilsagn. Bestyrelsen sagde ok. 

 

Ad 20. Eventuelt. 

Næste møde tirsdag 7. juni kl. 9 i Egedal. 

Mødet slut ca. kl. 11:30. 
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